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Drielingen. Ze zijn zeldzaam. Toch 
is er afgelopen jaar één geboren 
in ónze wijk. Drie ‘prinsessen’ 
die zelfs hun eerste levensjaar al 
goed doorgekomen zijn. Dankzij 
liefdevolle zorg en begeleiding is 
deze drie-eenheid klaar voor al 
wat Heusdenhout & Brabantpark te 
bieden heeft.

Leon beloofde het al in de vorige editie. Ik zou als 
nieuwe hoofdredacteur mijn masker afdoen. Maar 
wat bleek? Ik vond het toch best spannend om de 
schoenen van Leon te vullen. Hij heeft deze taak elf 
jaar lang op geweldige wijze vervuld. Ga daar maar 
eens aan staan! 

Daarnaast is het stiekem best wel een beetje, nee… 
een heleboel, nee… eigenlijk gewoon heel erg veel 
werk. En ik heb, net als de meeste mensen al een 
behoorlijk druk (werk)leven. Gelukkig was hulp 
dichtbij. En zo werd tijdens een redactievergadering 
een drieling geboren. 

Het afgelopen jaar werden we geholpen om het blad 
voort te kunnen zetten. Er bleek een goede chemie 
te zijn tussen mij en deze twee andere meiden. Bijna 
alsof we eeneiig zijn, voelen we elkaar aan, zoals 
meerlingen dat nou eenmaal doen. Met ieder haar 
eigen specialisme vormen wij als drietal voortaan één 
hoofdredactie. Dus maar liefst drie maskers mogen 
af! 

VOORWOORD  
Van links naar rechts:
Karin Vermeulen: schrijven van artikelen, 
bestandsbeheer en indeling
Ilona Hufkens: redigeren, corrigeren, schrijven van 
artikelen en voorwoord, eindredactie
Brenda Roels: centraal contactpersoon, mailbox 
beheer, adverteerderscontact en ondersteuning

Gelukkig worden we geholpen door onze overige 
redactieleden. Ik ben trots op dit team. En trots op 
deze nieuwe editie waarin weer genoeg te lezen valt 
voor onze wijkbewoners. 

In de vorige editie schreef ik een artikel over het 
ontstaan van straatnamen. Als inleiding op een 
terugkerende rubriek waarin ik telkens een straat 
uit onze wijk belicht. Deze moet ik helaas  toch 
even schuldig blijven. Het team van ‘Heusdenhouts 
Historie’ schreef namelijk ook een stuk over een 
straat. En aangezien er natuurlijk nog veel meer te 
melden is willen we u als lezer niet overstelpen met 
strateninformatie. Maar wat in het vat zit verzuurt 
niet!

Tenslotte wil ik Leon bedanken voor zijn jarenlange 
inzet en de begeleiding in het afgelopen jaar. Gelukkig 
is hij voor ons nog bereikbaar als vraagbaak en 
spiekt hij nog wat mee naar de vormgeving. Maar dat 
zal slechts een kwestie van tijd zijn. Zowel ik als de 
volledige redactie, bezorgers, vormgevers et cetera 
wensen jou een prachtig leven in Italië. Ciao Bello!

Hartelijk groet,
Ilona Hufkens
Hoofdredacteur (1 van 3 ;-) )
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Ga Gluren bij de Buren! 
Op zondag 30 juni wordt Gluren bij de Buren wederom 
georganiseerd. Verwacht een dag vol verrassende optredens 
verspreid over verschillende huiskamers en tuinen. Van 
intieme concerten tot boeiende theatervoorstellingen, het 
belooft een dag vol culturele ontdekkingen en gezelligheid. 
Bekijk het programma op glurenbijdeburen.nl

Wijkcentrum ‘t Houwke 
Wijkcentrum ’t Houwke (Grote Houw 227) is een 
ontmoetingsplek voor jong en oud, geopend op werkdagen 
van 09.00 tot 12.00 uur en maandag, dinsdag en donderdag 
van 13.00 tot 16.30 uur. Kom binnen voor een bakje koffie 
en/of voor een activiteit zoals gym, zingen, bingo, kaarten, 
muziek en nog veel meer. Op zaterdag en zondag worden 
er twee keer per maand activiteiten georganiseerd. 
Alle activiteiten zijn terug te vinden in de maandelijkse 
nieuwsbrief. Wil je deze ontvangen? Mail dan naar 
vrijwilligerhouwke@zorgvoorelkaarbreda.nl of bel 076-
5872924.

Het wijkcentrum is op zoek naar jou! 
’t Houwke is op zoek naar vrijwilligers die willen helpen bij 
muziekavonden. Daarnaast zoekt het wijkcentrum schrijvers. 
Heb je interesse of wil je meer weten? Neem dan contact op 
met Sil Sanders via silsanders@zorgvoorelkaarbreda.nl of bel 
naar 06-43519448.

Zing je mee? 
Bij het Houwke is er om de week, op maandag van 13.30 tot 
15.30 uur, een meezing club. We zingen liedjes van vroeger 
en nu. Kom vrijblijvend luisteren en zingen. Ook als je niet zo 
goed kunt zingen, want de sociale kant van ons koor is ook 
belangrijk.  
 
Voor meer info kunt u bellen naar Ad Mertens 06-27308550

St. Annakapel 
Van 17 mei tot en met 13 september is de St. Annakapel, 
Heusdenhoutseweg 34, wekelijks op vrijdag van 14.00 
tot 16.00 uur geopend. U bent dan welkom om de kapel 
te bezoeken voor een moment van stilte of persoonlijke 
gedachte, om een kaarsje aan te steken en/of de kapel te 
bezichtigen. Onder het motto “Onder de groene linde”  staat 
er een kopje koffie of thee klaar en kunt u een gezellig praatje 
maken met de overige aanwezigen. Graag tot ziens in en bij 
de St. Annakapel.

KORT NIEUWS

bekijk onze menukaart

steakhousedepauw.nl
06-30440004

Spareribs Pasta Pizza Mixgrill

Afhalen 
 Bezorgen
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U W  M A K E L A A R  I N
B R A B A N T P A R K  E N

H E U S E N D H O U T

0 8 5 - 2 2 2 0 9 0 1  ·  i n f o @ c o n t e n t p l u s . n l
V e r l e n g d e  P o o l s e w e g  1 8  t e  B r e d a

R A L P H  
V A N  W I N G E R D E N

www.coro-zonnepanelen.nl

Bent u benieuwd naar de mogelijkheden en kosten voor zonne-
panelen op uw woning? Bel of mail voor een vrijblijvende offerte 
of afspraak op locatie of in onze showroom in Breda.

 Waarom kiezen voor CORO Zonnepanelen?   
	   Sinds 2009 specialist in zonne-energie  
	   Eigen CORO monteurs   
	   Showroom in Breda  
	   VCA en InstallQ gecertificeerd  
	   Kies voor kwaliteit en zekerheid, kies voor CORO.

Nikkelstraat 20  -  4823 AB Breda  -  Tel.  076 - 587 9002  
info@coro-zonnepanelen.nl  

BESPAREN OP  
UW ENERGIEKOSTEN?

Kies voor zonnepanelen!
Bel  076 - 587 9002

 
 
www.peggyspaintings.nl 
 
 
Kado artikelkast: geopend bij aanwezigheid of op afspraak. 
 
Aardenhoek 34 
4817 NE Breda 
Tel: 06-53767608 
Mail: info@peggyspaintings.nl 
 
Kado’s o.a. 

• Tapasplank gegrafeerd op naam met tapasschaaltje 
• Keramieken klaprozen en margrieten voor in de tuin 
• Geluksmannetjes 
• Zakjes kunst 
• Natuurmensen  
• Schilderijen  
• En nog veel meer. Zie mijn website. 
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Aan de Wieringenstraat staat sinds jaar en dag buurthuis Toma. Een thuisbasis voor de 
Molukse gemeenschap, waar overigens iedereen welkom is. Het buurthuis kende eerder 
een moeilijke periode en moest sluiten. Maar een jonge generatie Bredanaars is opgestaan 
om het buurthuis een toekomst te geven. Hoogste tijd om een kijkje te nemen en er meer 
over te horen.

Bestuur

Ik word hartelijk ontvangen met een cappuccino door twee 
bestuursleden; Revelino Tuhusula en Romae Suitela-
Wattimena. Revelino is 27 jaar en heeft een baan binnen de 
rechtspraak. Romae is met haar 28 jaren businessanalist 
bij de Rabobank. Het totale bestuur van het buurthuis telt 
tien personen en bestaat uit zes dames en vier heren. Het 
merendeel behoort tot de derde generatie Molukkers.

Geschiedenis

Derde generatie, hoe zit dat ook alweer? “Van onze opa’s 
en oma’s hebben we onze geschiedenis geleerd.” Nadat 
Indonesië de Molukken had geannexeerd werden in 1951 
vele KNIL-militairen naar Nederland gebracht waar ze direct 
werden ontslagen. Het verblijf zou slechts tijdelijk zijn. “We 
moesten in voormalig concentratiekampen als Westerbork 
en Vught verblijven.” De regering maakte de tijdelijkheid niet 
waar. Pas jaren later werd besloten speciale woonwijken te 
bouwen voor Molukkers. Dit gebeurde in 68 gemeenten in 
Nederland. Ook Breda bood zich aan, waar de bestaande 
wijk de Driesprong uitgebreid werd. In 1963 kwam de eerste 

groep Molukkers daar wonen. “Natuurlijk zijn bij ons ook de 
treinkapingen en de bezetting van de school in Bovensmilde 
bekend, maar de derde en vierde generatie wil zich positief 
presenteren. Daarom organiseren wij allerlei activiteiten 
om te laten zien dat we positief bezig zijn, wat ook zeer 
gewaardeerd wordt.”

Doorstart

Wonen Breburg is eigenaar van het pand waarin Toma is 
gevestigd. Sinds 2016 werd het door Raffy gehuurd. Raffy is 
een woonzorgcentrum voor Indische- en Molukse ouderen. 
In 2022 doet Chelsea Manuhutu een mededeling; Raffy geeft 
het buurthuis vanwege financiële overwegingen terug aan 
Wonen Breburg. De jongere generatie wordt gevraagd om 
mee te denken over de toekomst van Toma. Vier jongeren 
melden zich aan voor een doorstart en gaan enthousiast 
aan de slag. Ze krijgen steun van sociaal wijkbeheerder Ed 
Riemens, wethouders Arjan van Drunen en Jeroen Bruins, 
Wonen Breburg en Surplus Welzijn.

Activiteiten

Er zijn inmiddels een aantal vaste vrijwilligers. Elke 
vrijdagavond zetten zij zich in bij de open inloop voor 
buurtbewoners of organiseren ze een bingo. Op 
dinsdagmiddag is er Rumah-Ina-Kaka; een activiteit 
voor ouderen in de wijk. In de toekomst wenst Toma op 
vrijdagmiddag ook een bewegingsprogramma voor hen te 
organiseren. Ook wordt er gedacht aan themabijeenkomsten 
over de koloniale geschiedenis van de Molukken en het 
geven van Moluks Maleise les. Het jonge bestuur is echter 
nog altijd op zoek naar meer vrijwilligers. 

Verhuur

Daarnaast kan het buurthuis afgehuurd worden voor 
doopfeesten, kinderfeesten, babyborrels en uitvaarten. 
Verder huren een kapper, genaamd Barber Bless en 

MOLUKS BUURTHUIS TOMA  
GELEID DOOR JONGEREN
Door: Jan Hopman
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coachingsbedrijf Make it Real beide een ruimte in het 
gebouw. Hierdoor kan men nu in het tweede jaar financieel 
rondkomen. Revelino en Romae vertellen dat ze zich meer 
op beleid en strategie willen concentreren. Zo kunnen er 
meerdere cultuurspecifieke activiteiten georganiseerd worden. 
Ze wensen dat het niet alleen een trefpunt is voor Molukse 
inwoners van Breda, maar voor alle Bredanaars. 

Geloof

Geloof is voor de Molukse jongeren erg belangrijk om normen 
en waarden uit te halen. “De kerk heeft ons ook gezegend 
toen we als bestuur aantraden. We beginnen en eindigen onze 
vergaderingen altijd met een gebed. Dat is ons van huis uit 
meegegeven. Mochten wij op geestelijk gebied vragen hebben 
dan kunnen wij altijd bij de kerkelijke organisaties terecht.”  

Cohesie

De wijk heeft een langdurige en grondige renovatie ondergaan. 
Verouderde woningen werden gesloopt en er kwam plaats 
voor nieuwbouw. Toen dit in 2020 door Wonen Breburg werd 
afgerond kwamen steeds meer witte Nederlanders in de wijk 
Driesprong wonen maar de cohesie is gebleven. Dit jaar op 
Koningsdag heeft het buurthuis samen met de bewoners van 

de Vlielandstraat activiteiten georganiseerd voor de gehele 
wijk. Het buurthuis staat centraal in de wijk. Net zoals het 
grote plein en de kerk welke ook als ontmoetingsplaatsen 
dienen. De saamhorigheid is groot.

Identiteit

Op mijn vraag of ze zich nu Molukker of Nederlander voelen 
moeten zowel Revelino als Romae even nadenken. Beiden 
zeggen uiteindelijk dat ze zich ‘Molukse Nederlander’ voelden. 
“Het ligt er ook aan waar je bent. Word je niet goed door 
je omgeving begrepen dan voel je je meer Molukker dan 
Nederlander. In het buurthuis zelf voelen we ons thuis en dat is 
zeker belangrijk voor de identiteitsvorming.” 

Conclusie

Al met al een leerzaam gesprek over een generatie Molukse 
jongeren die enerzijds hun cultuur en identiteit wil behouden, 
maar aan de andere kant met beide benen in de hedendaagse 
samenleving staan en er onderdeel van uit maken.
Voor meer informatie: kijk op Instagram Tomabreda, op de 
website tomabreda.nl of mail naar info@tomabreda.nl 
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Brilmode Rob Boon 
20 jaar 

de opticien in uw wijk!

Heel de maand april 
een leuke verrassing 

voor onze klanten.

OOG
ZORG

PERSOONLIJKE

Molukse militairen krijgen eerbetoon

De Molukse gemeenschap heeft een goede relatie 
met de gemeente Breda. Toch heerst er nog steeds 
een bitter gevoel over de behandeling van de Molukse 
KNIL-militairen en hun gezinnen door de Nederlandse 
overheid. In 2023 werd daarom de initiatiefgroep 
“bijzondere status graven Molukse KNIL-militairen” in 
het leven geroepen. Deze bestaat uit Loekas Makatita 
(voorzitter), Rob van der Zanden (secretaris) en de 
leden Harry Tuhusula en Robert Lambertus. Meerdere 
gesprekken en overleg met zowel gemeente, kerken 
en wijkraad hebben daarna plaatsgevonden. Via 
nieuwsbrieven en een algemene vergadering werd de 
gemeenschap op de hoogte gehouden.

Op 29 januari 2024 was het zover. In buurthuis TOMA 
vertelt Burgemeester Depla persoonlijk dat er vanuit de 
gemeente Breda een eerbetoon komt voor de Molukse 
KNIL-militairen en hun echtgenotes. Dit houdt in dat de 

gemeente de kosten van de grafrechten overneemt en 
voor het groot onderhoud van de graven gaat zorgen.
Tevens krijgen de graven van deze militairen een speciaal 
vignet. Ook komen er borden op de begraafplaatsen 
Zuylen en Driesprong met hun namen. Tenslotte komt er 
als eerbetoon een gedenkteken in het park Valkenberg.
Een en ander wordt nog verder uitgewerkt, maar de 
Molukse gemeenschap vindt dit een mooi gebaar van de 
gemeente Breda, waardoor enigszins tegemoet wordt 
gekomen aan het leed dat door generaties is ervaren.
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Herinrichting 
van het 
Hooghoutpark
 Door: Margo Jansen 

Waterkwaliteit 

We lopen langs de vijver en Coen legt uit dat men eerst 
een tijdelijke dam in de vijver heeft aangelegd  om de 
werkzaamheden te vergemakkelijken. De Molenleij en de 
Michaëlvijver worden namelijk van elkaar gescheiden met 
ieder een eigen watersysteem. Dit is om de waterkwaliteit 
te verbeteren en te behouden. Het zorgt er ook voor dat er 
minder slib in de vijver terecht komt. Uiteindelijk wordt deze 
dam vervangen door een onderhoudspad wat zal lopen tot 
bijna bij het eilandje. Ook komt er een bezinkput om het 
slib uit de Molenleij op te vangen. Zo wordt er minder slib 
richting de singels afgevoerd. Om de vijver te verfraaien 
wordt een fontein geplaatst, deze zal ook zorgen voor 

zuurstof in de vijver om de waterkwaliteit te verbeteren en 
blauwalg tegen te gaan. 

Waterkwantiteit

Coen vertelt dat het niet alleen om waterkwaliteit gaat. 
Er moet ook meer waterberging komen voor eventueel 
overtollig water; waterkwantiteit. Wanneer we ter hoogte van 
het Hooghout verder wandelen zien we dat hier de Molenleij 
een extra lus gaat maken. De Molenlei  wordt dus langer, 
maar ook op een aantal plaatsen breder, zodat het waterpeil 
beter wordt geregeld. Door middel van een stuw worden de 
Molenlei en de vijver weer met elkaar in verbinding gebracht. 
Dus bij hoge waterstanden kan de vijver als waterberging 

Op een zonnige middag in april heb ik bij de Michaëltoren afgesproken met Coen de Nijs 
(projectmanager) en Martin Meuwese (directievoerder van Gemeente Breda). Zij gaan 
mij meer vertellen over de herinrichting van het park. Omdat de werkzaamheden in volle 
gang zijn, staan er hekken om het park. Dus lopen we om het park heen. Onze wandeling 
begint bij de ingang tegenover de Markuskerk. De ganzen horen we al van ver wanneer 
we het pad opkomen.

BRABANTPARK - HUIDIGE SITUATIE



worden gebruikt. Ook  het voetbalveld kan, bij zeer extreme 
omstandigheden, fungeren als extra waterbuffer. Het veld 
is daarom verlaagd.

Aankleding  

In het ontwerp is veel aandacht besteed aan de aanplant 
van nieuwe bomen en planten. Er wordt ecologisch 
aangeplant. Dat wil zeggen er komt een grotere diversiteit 
aan planten van klein naar groot. Langs de Molenleij 
wordt  een insectenwand aangebracht. Dit alles vergroot 
de biodiversiteit in het park. De paden worden op 
verschillende plaatsen vernieuwd of verlegd en er worden 
enkele bankjes geplaatst. Over de Molenleij komen drie 
nieuwe bruggen te liggen en bij het voetbalveld een vlonder 
pad. Het park zal ook voor de kinderen aantrekkelijk 
blijven, want het waterspeeltuintje en het klimrek blijven 

op de huidige plaats staan. Ook de hondenuitlaatplaats 
blijft intact. Martin vertelt dat de boomstammen van de 
gekapte bomen uit het park gebruikt gaan worden om een 
tribune te maken naast het voetbalveld. Vooral leuk voor de 
jeugd.

Eindresultaat

Dit plan is tot stand gekomen door een nauwe 
samenwerking van de gemeente Breda, Waterschap 9

Overlast?
Wanneer het park over enkele maanden weer
mooi is willen we dit natuurlijk ook zo houden.
Daarom ben ik naar Buurtpunt Brabantpark
gegaan en heb aan de wijkbeheerder Rachael de
Leeuw gevraagd bij  wie we eventueel een
melding van overlast of ongeregeldheden
kunnen doen. Zij gaf de volgende tips:
• Installeer de 'buiten beter' app. Maak   
 melding en stuur die samen met een   
 foto op.
• Bij overlast: bel 14076, dan komt   
 handhaving.

BRABANTPARK - HUIDIGE SITUATIE BRABANTPARK - NIEUWE SITUATIE

Brabantse Delta en ontwerpbureau Deltae Innovation. De 
Molenleij blijft onder beheer van Waterschap Brabantse 
Delta en de gemeente heeft de zorg voor het onderhoud 
van het park.         
Aan het eind van onze wandeling vertelt Martin dat de 
grondwerkzaamheden voor de zomervakantie klaar zullen 
zijn. Vergunningen voor de bruggen en de productie ervan 
zal wellicht meer tijd vergen. De aanplantingen van bomen 
en ander groen zal in het plantseizoen in oktober of 
november plaats vinden. We moeten dus nog even geduld 
hebben. Maar ik denk dat het park prachtig wordt. 
Bij de Michaëlkerk beëindigen we onze wandeling. Ik 
bedank Coen en Martin voor hun tijd. Dankzij hen ben ik 
een hoop wijzer geworden. 
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Noa weet wel wat leuk is 
voor de wijk!
Door Marlies de Jongh

Favoriete plek in de wijk

Noa is graag buiten. Twee fijne bezigheden combineert ze 
heel handig met elkaar. Namelijk skeeleren en het uitlaten 
van Beau, een Berner sennenhond. Haar favoriete plekje 
is dan het Van Koolwijkpark. Noa vertelt:  “Het is er lekker 
ruim en rustig en je hoeft niet op auto’s te letten. Beau 
kan lekker rennen. Zij trekt me ook wel vooruit als ik op 
de skeelers ben.  Dat is superleuk!” De grote, vriendelijke 
hond is van het hele gezin, maar Noa heeft zo haar eigen 
momenten om van de hond te genieten:  “Als ik van school 
kom, begroet ze mij altijd heel enthousiast. Dan doen we 
een spelletje en springen we op de bank en kroelen samen.” 

Door de manier waarop Noa dit vertelt, begrijp je meteen 
dat zo’n thuiskomst heerlijk is.  

Skeeleren en schaatsen

Noa reed tot voor kort paard. Maar na drie jaar was er even 
geen uitdaging meer. Ze bedacht toen dat ze graag wilde 
schaatsen. “Vorig jaar heb ik geschaatst en het ging meteen 
goed. Maar het is een wintersport, dus misschien ga ik dan 
zomers skeeleren en ’s winters schaatsen. Ik skeeler ook 
wel op de skatebaan bij Sportcentrum de Scharen. Daar zijn 
altijd meer kinderen en ook ouders. Dan voel ik me veilig. Op 
sommige plaatsen in de wijk voel ik me niet zo veilig. Daar 
ga ik ook niet meer spelen.”

Even voorstellen: Noa Badenbroek, elf jaar oud. Woont met vader, moeder, oudere zus 
en hond Beau in de wijk Brabantpark. Ze is geboren en getogen in het huis waar ze nu 
woont. Ze heeft veel hobby’s waarover ze heel enthousiast vertelt.
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Bakken is leuk

“Ik bak al best wel lang”, gaat Noa verder. “Als papa en 
mama nog niet thuis zijn, ga ik soms al koken. Maar vaker 
ga ik dan bakken. We hebben een ‘bak-kast’, dus meestal 
hebben we genoeg bakspullen in huis. Dan zoek ik een 
recept op internet en maak er een foto van. Als we alles in 
huis hebben ga ik beginnen. Als mama dan thuis komt vindt 
ze het heel lekker ruiken. Een vriendin en ik hebben ons 
opgegeven voor de CupCakeCup [een televisieprogramma 
voor kinderen van tien tot dertien jaar die strijden voor de 
Gouden CupCakeCup, red]. We moesten een filmpje van 
onszelf maken terwijl we aan het bakken waren. Dat was 
grappig om te doen. We weten nog niet of we mee mogen 
doen. We hopen van wel!”

Tekenen en schilderen

“Ik hou ook van tekenen, schilderen en knutselen. In een 
winkel hadden we pasgeleden magneten gekocht waarop je 
kunt verven. Gisteren heb ik nog met mijn zus geschilderd. 
We kijken op internet naar schilders-video’s. Daar krijg je 
ideeën van. Mijn zus had een filmpje opgezocht over hoe je 
iets moet schilderen. Dat doet ze dan helemaal na. Het was 
goed gelukt. Ik had ook twee schilderijtjes gemaakt en drie 
magneten beschilderd. Een rond landschapje en 2 hartjes.”

Het vergeten kind

Dat Noa begaan is met andere kinderen blijkt wel uit 
de poster van ‘Het Vergeten Kind’ op het raam. Deze 
stichting zet zich in voor kwetsbare kinderen in Nederland 
die opgroeien in een onveilige thuissituatie. Het gezin 
Badenbroek is donateur. Ze praten thuis over het 
onderwerp. Noa is het helemaal eens met het doel van de 
stichting: “Ik hoop dat door de poster andere mensen ook 
denken aan kinderen die het niet fijn thuis hebben en dat ze 
die kinderen willen helpen.”

Een aandachtspunt voor de wijk

Noa weet wel wat leuk is voor haar buurtje: “Ik wil straten 
met minder auto’s en dat ze niet zo hard rijden. Dat is 
veiliger voor kinderen maar ook voor oudere mensen. Het 
gebouw van Garage Otten [nu Avans, red] gaat weg en daar 
komt een flat. Ik hoop dat er ook een speeltuin voor tieners 

komt. Er zijn wel speeltuintjes maar die zijn voor kleine 
kinderen. Ik wil heel graag een grote schommel, klimrek, 
duikelrek en een parcours. Dan kun je meteen sportief zijn. 
En graag veel vrolijke bloemen. In deze wijk is er zowat 
niets voor tieners om naar toe te gaan. Een zwembad zou 
helemaal fijn zijn!”

Nog een idee

Wat Noa ook mist zijn leuke winkeltjes voor kinderen op het 
Brabantplein: “Nu zijn het vooral winkels met etenswaren. 
Als je een cadeautje of zomaar iets wilt kopen, moet je naar 
de stad. Kunnen er niet een paar leuke winkels komen? 
Bijvoorbeeld de Action of Zeeman en een speelgoedwinkel. 
Niet van die dure winkels, want ik denk dat in deze wijk ook 
mensen wonen met minder geld. Dan kunnen ze toch iets 
leuks kopen en wordt de wijk voor iedereen leuker.”
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De plannen

In het te realiseren AZC kunnen 264 asielzoekers worden 
opgevangen, waaronder maximaal 50 minderjarigen. Er 
zullen 33 units worden gerealiseerd in het voormalige 
kantoorpand en op het parkeerterrein aan de achterzijde 
ervan. Elke unit biedt plaats aan vijf tot acht personen. Het 
is de bedoeling dat de verbouwing begin 2025 afgerond zal 
zijn en de eerste asielzoekers hier kunnen gaan wonen. Het 
pand zal tien jaar dienen als opvanglocatie. 

Interactie

De gemeente vindt het erg belangrijk dat er interactie is 
met de wijk en de stad zodat de mensen kunnen integreren, 
aldus wethouder van Drunen. Er moeten op het terrein 
goede faciliteiten komen en mogelijk kunnen mensen 
zelfs al snel begeleid worden naar (vrijwilligers)werk. De 
asielzoekers krijgen een speciaal pasje waarmee ze kunnen 
betalen voor boodschappen in het winkelcentrum. De 
kinderen en jongeren tot 18 jaar moeten onderwijs kunnen 
krijgen. Dat is verplicht en ook een recht. Meestal gaat het 
dan om het ISK (Internationale Schakelklas).

Reacties

De bewoners in mijn hofje in de Meent, die ik heb 
gesproken, zijn over het algemeen positief over de komst 
van de asielzoekers: “Ze moeten toch ergens wonen en als 
je zelf moet vluchten dan wil je ook een onderdak hebben.” 
Er is ook bezorgdheid. Vragen die spelen zijn onder andere 
“Hoe is het verder met de veiligheid geregeld?” en “worden 
er extra beveiligers aangesteld?.”

De locatiemanager aan het woord

In een telefonisch interview legt Lynda Gelderland, 
toekomstig locatiemanager AZC, uit wat de visie van het 
COA is. De omgevingsvergunning is verleend, zo vertelt 
Lynda. Er is een aantal bezwaren ingediend. Deze neemt de 
gemeente in behandeling komende periode. Deze bezwaren 
hebben geen opschortende werking op de werkzaamheden.
De interne bouwwerkzaamheden verlopen volgens plan. 
Het gebouw is van binnen gestript. Op de begane grond 
komen kantoren voor het personeel en een infobalie 
voor de bewoners. Op de andere verdiepingen komen de 

woonunits. Men kan er zelf koken. Daarnaast worden er 
nog enkele woonunits achter het gebouw neergezet, waar 
acht personen in kunnen wonen. Er komen zoveel mogelijk 
statushouders te wonen, die het recht hebben om in 
Nederland te verblijven en die aan de gemeente Breda of 
omliggende gemeenten gekoppeld zijn. 

De statushouders krijgen ‘voorinburgering’ aangeboden. 
Dit omvat met name Nederlandse taal en het kunnen 
meehelpen om het AZC leefbaar en schoon te houden. 
Er komt ook een zogenaamde “meedoen-balie”, waar 
vrijwilligers zich kunnen melden om gekoppeld te worden 
aan activiteiten of personen. Ook is het de bedoeling dat 
de bewoners zo snel mogelijk gaan deelnemen aan sociale 
activiteiten. De voorzitter van voetbalclub PCP heeft al 
te kennen gegeven dat hij positief staat tegenover de 
komst van mensen uit het AZC. De club heeft al ervaring 
met minderjarige asielzoekers die nu nog in de Koepel 
opgevangen worden. 

Wat de beveiliging betreft is het COA verantwoordelijk 
binnen het terrein van het AZC. In het op te stellen wijkplan 
Heusdenhout zal het thema veiligheid besproken worden. 
Daarnaast wordt er een beheergroep samengesteld, die 
zal bestaan uit omwonenden en andere betrokkenen die 
regelmatig  bijeenkomen om te bespreken wat er goed 
gaat of beter kan. Waar nodig kan dan actie worden 
ondernomen.

We willen goede buren worden, is de boodschap. Het zal 
best even wennen zijn, maar als COA proberen we naar 
goede verhoudingen te streven. Er komt nog zeker één 
informatiebijeenkomst en een Open Dag, voordat het AZC 
opent begin van volgend jaar. 
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In de eerste helft van 2025 komt er een Asielzoekerscentrum in het voormalige pand 
van Whirlpool aan de Heerbaan. Wat zijn de plannen? En wat mogen we verwachten van 
het Centraal Orgaan opvang Asielzoekers, afgekort COA?

"We willen goede buren worden, 
is de boodschap. Het zal best even 
wennen zijn, maar als COA proberen 
we naar goede verhoudingen te 
streven."

AZC HEERBAAN – DE PLANNEN 
Door: Jan Hopman
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Een laptop, tablet of smartphone, welke 
heb jij in huis? Tegenwoordig is vrijwel 
iedereen in meer of mindere mate online 
actief. Voor de één een noodzakelijk 
kwaad, voor de ander is het zijn werk 
of hobby. Maar de ontwikkelingen gaan 
snel, hoe blijf je bij? En hoe ga je om met 
problemen en risico’s? Computerclub 
"BRAC" lost digitale problemen op en 
informeert over digitale ontwikkelingen. 
Én het is er ook nog erg gezellig.

DE COMPUTERCLUB: 
LEERZAAM ÉN 
GEZELLIG

Woensdagavond clubavond 

Het is woensdagavond en ik ben samen met Els, fotografe 
voor ons wijkblad, op bezoek in buurthuis De Poelewei. We 
worden warm ontvangen door Siem Mooren, penningmeester 
van BRAC (Bredase Algemene Computerclub). Hij stelt ons 
voor aan de tien aanwezigen die rondom een groot scherm 
aan tafel zitten. Uiteraard ieder met een laptop voor zich op 
tafel en een enkeling ook met tablet of smartphone. 

Ik neem plaats naast Hans Ligtenberg, de voorzitter van de 
club. Hij beantwoordt enthousiast al onze vragen. Hij vertelt: 
“33 jaar geleden, toen de club werd opgericht, werd er nog 
volop gesleuteld aan computers. Toen was het ook heel 
normaal om bijvoorbeeld zelf meer geheugen te installeren. 
Dat doen we nu niet meer. Een laptop heeft inmiddels 
voldoende geheugen en een kapotte muis vervang je voor 
weinig geld. Als er iemand is met printer-problemen dan 
helpen we bijvoorbeeld wel met het schoonmaken, zodat de 
printer weer goed kan afdrukken. De club is verder niet echt 
bedoeld voor reparaties. Is er echt iets kapot, dan zul je naar 
een speciaalzaak moeten gaan.”

Ondertussen steekt Siem van wal over het herkennen van 
valse e-mails. Hij legt uit hoe je met meer privacy kunt surfen 
op het web. En informeert naar wie geïnteresseerd is in een 
werkgroep over foto’s bewerken. Ook laat Siem weten het 
binnenkort te willen hebben over digitaal nalatenschap. Dit 
blijkt een lastige zaak. Want wat doe je als een overleden 
naaste nog een Facebook-profiel heeft? En hoe zorg je dat 
jouw digitale zaken goed geregeld kunnen worden na je 
overlijden? 

Samen problemen oplossen

Elke week staan er een aantal onderwerpen op het 
programma. Maar iedereen kan ook gewoon al zijn vragen 
stellen tijdens zo’n avond. “We lossen 95% van de problemen 
direct op en we zorgen ervoor dat je weer tevreden naar huis 
gaat,” aldus Siem. Zo werken twee leden vanavond aan het 
overzetten van Microsoft Office van een oude laptop naar een 
nieuwe. “Je hoeft je dan thuis niet te zitten ergeren, als het 
niet meteen lukt.”

Door: Karin Vermeulen
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Persoonlijk, betrokken en vele jaren ervaring 
óók in anticonceptie zorg! 

Altijd bereikbaar op 
06 - 5100 7769 

www.floreverloskunde.nl 
 

 prakt i jk  voor  ver loskunde

Maartje Huver 
Verloskundige 

 

 

De club is er voor iedereen die zo nu en dan wat hulp kan 
gebruiken met computers en/of het interessant vindt. Weet 
je over een bepaald onderwerp veel, dan kun je andere leden 
op weg helpen. Bij de club gaat het hoofdzakelijk over vragen 
omtrent laptops, welke iedereen ook meebrengt. Maar, heb 
je een vraag over een smartphone of tablet, dan helpen de 
leden je ook.

Sommige leden (in totaal zo’n dertig) zijn overigens al jaren 
lid. Lien bijvoorbeeld, vierde onlangs nog haar vijftienjarig 
jubileum bij de club. Ze komt regelmatig maar niet elke 
week. Ook niet per sé omdat ze een specifiek probleem 
heeft. “Ik steek er altijd wat van op,” zegt ze.

Kennis delen en opdoen

“Af en toe hebben we een thema-avond,” vertelt Hans. 
“Onlangs is er nog iemand geweest om ons een VR-bril 
(Virtual Reality, red) te laten testen. Dat was er eentje die je 
samen met je telefoon gebruikt.” Hij tovert een kartonnen 
VR-bril van de thema-avond tevoorschijn. Ik mag hem 
proberen en zo ervaar ik hoe het is om door een bril heen te 
kijken en een compleet andere 3D omgeving te zien. 

Wekelijks schrijft Siem een nieuwsbrief, óók als hij op 
vakantie is. Daarin deelt hij tips over het gebruik van de 
computer. Binnenkort staat er weer een jaarvergadering 
gepland en dan kunnen de leden meedoen met een quiz. Het 
bestuur van de club maakt en stelt de vragen op basis van 

alle informatie die eerder in de nieuwsbrieven is gedeeld. 
Een leuke test voor wat je ervan hebt opgestoken. 

Als ik vertrek vraagt een van de aanwezigen aan mij of 
ik nog wat geleerd heb vanavond. Ik heb geleerd dat een 
computerclub heel handig kan zijn bij digitale problemen. 
Maar het is ook een erg sociaal gebeuren. Men staat hier 
voor elkaar klaar. Hoofdzakelijk bij computerproblemen, 
maar ook als er eens wat anders aan de hand is. En dat is 
toch erg fijn.

Kennismaken met Computerclub “BRAC”
Iedere woensdagavond komt de club bij elkaar 
in De Poelewei van 19.00 – 22.00 uur. Wil je 
kennismaken, dan kun je gewoon een keer bij zo’n 
bijeenkomst binnenlopen. Een vast lidmaatschap 
kost voor de resterende maanden van dit jaar nog 
€ 19,75, daarna elk jaar €39,50. Heb je vragen over 
de computerclub? Neem dan contact op met Siem 
Mooren (bel 076 5320 863 of stuur een e-mail naar 
s.mooren2@kpnplanet.nl).

Let op: De Poelewei is gesloten van 6 juli t/m 11 
augustus 2024. Er zijn dan ook geen clubavonden. 
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UIT HEUSDENHOUTS 
HISTORIE 43
Door: Heemkundekring Paulus van Daesdonck

Heusdenhoutseweg

In vorig historisch artikel over Heusdenhout is aandacht 
geschonken aan ‘n vrij jonge straat, waarvan de naam ‘pas’ 
werd vastgesteld in 1965. Deze keer staat een veel oudere 
verkeersverbinding centraal.
In twee stappen, in 1942 en in 1961, werd het kapeldorp 
Heusdenhout geannexeerd. De dorpen, die direct rond de 
vroegere vestingstad Breda lagen, werden delen van de 
gemeente Breda. Hierbij werden de plaatsnamen van de 
eerst geannexeerde dorpen (Ginneken, Heusdenhout en 
Princenhage) wijknamen. De in 1997 geannexeerde dorpen 
Bavel, Prinsenbeek, Teteringen en Ulvenhout mochten in 
hun adresvoering hun dorpsnaam behouden.
Terugkijkend zijn namen van plaatsen, wegen en gebieden 
vaak veranderd. Vooral bij annexaties omdat tweemaal 
dezelfde naam voor verschillende gebieden of straten in 
dezelfde gemeente verwarrend werkt. Ook werden namen 

in de loop der geschiedenis om andere redenen gewijzigd. 
Zo werd de Heusdenhoutseweg (de huidige Moleneindstraat 
behoorde daar vroeger ook toe) in vervlogen tijden 
opeenvolgend Heerbaan van Antwerpen op Geertruidenberg, 
Keiweg/Baan van Ginneken naar Teteringen, Heerbaan, 
Molenweg en Zandstraat genoemd. De ongeveer parallel 
aan de huidige Heusdenhoutseweg aangelegde Heerbaan 
heeft in 1965 de oude naam Heerbaan weer teruggebracht

Heusdenhout meermaals in straatnaam

De Nederlandse taal kent vele uitdrukkingen om een 
smalle strook grond aan te duiden waarover verkeer 
-rollend of lopend-kan plaatsvinden. Deze liggen 
nagenoeg altijd op openbare grond en zijn dus in bezit 
van de gemeentelijke, provinciale of rijksoverheid. Naast 
de naam Heusdenhoutseweg, kent Heusdenhout ook 
de Heusdenhoutsestraat en het Heusdenhoutsepad. In 
oude benamingen is soms de bestemming aangegeven, 
zoals Heerbaan van Antwerpen op Geertruidenberg, 
een historisch belangrijke route waarlangs meerdere 
woonkernen ontstonden, waaronder Heusdenhout. De 
Heusdenhoutseweg liep vanaf het bruggetje over de 
Molenley -aansluitend op wat nu de Valkenierslaan is- tot 
de gemeentegrens met Teteringen, die tot 1942 ongeveer 
halfweg de huidige Moleneindstraat kruiste. De 

 De kadasterkaart van Heusdenhout uit 1832 bestaat uit 2 
delen,  de Heusdenhoutseweg is op beide delen afgebeeld.  Het zuidelijke deel van de Heusdenhoutseweg. 



 Buitenplaatsen in Heusdenhout nabij de Heusdenhoutseweg 
 afgebeeld op het huidige wegenpatroon. 

 Bij het bruggetje over het Leike (zie de pijlen bij de 
brugleuningen) begint de Heusdenhoutseweg 

 Heusdenhoutseweg richting (en nabij) Tilburgseweg.
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 Heusdenhoutseweg richting Ginneken 

 Heusdenhoutseweg nabij de huidige Draaiboom richting 
kapel

Heusdenhoutsestraat begon op het kruispunt bij de St. 
Annakapel, liep met een ruime bocht richting Teteringsedijk 
en kwam daarop uit. Het Heusdenhoutsepad is van veel 
jongere datum, het ligt nu als fietspad parallel aan de 
oostkant van de A27 tussen het kruispunt bij Breepark en de 
Kluisstraat in Bavel.
Een weg wordt omschreven als een smalle strook in het 
landschap waarop verkeer mogelijk is. Een straat als een 
geplaveide weg tussen huizenrijen in een bebouwde kom 
en een pad als smalle weg met name voor voetgangers 
en fietsers. De definities zijn niet scherp omlijnd en 
kunnen door de ontwikkelingen verouderd raken, 
bijvoorbeeld door verbreding, verharding of huizenbouw. 
De Heusdenhoutseweg kende/kent aan weerszijden een 
rij van eikenbomen met daarachter een sloot als grens en 
waterafvoer. De sloten zijn vanwege de verstedelijking al 
jaren verdwenen.

Bijzondere bebouwing aan de 
Heusdenhoutseweg

In de zestiende en zeventiende eeuw waren de 
leefomstandigheden in de steden, zeker in de zomer, niet 
ideaal. Vandaar dat vermogende personen zo’n periode 
het liefst buiten de stad doorbrachten, bijvoorbeeld in 
een ‘Heerenkamer’ bij een boerderij of in een aparte 
buitenplaats met landgoed. Aan de Heusdenhoutseweg is 
Huize Weilust zo’n opmerkelijk complex uit die tijd, waarvan 
-na vervreemding van de bijbehorende landbouwgronden- 
de bebouwing en de omliggende tuin nog bestaan. 
Gedeeltelijk op het grondgebied van Teteringen en op dat van 
Heusdenhout lag het landgoed Lacoerdenstede-Rustenburg 
en ten oosten van de Heusdenhoutseweg het landgoed 
Mon Repos/Charlottenburg. Aan de Heusdenhoutseweg 
werd in 1518 op een uitloper van de duinrug vanuit het 
Cadettenkamp de St. Annakapel gerealiseerd, dat ook als 
schooltje dienst heeft gedaan. In 1922 werd de eerste steen 
gelegd voor de St. Annaschool. Ook deze stond aan de 
Heusdenhoutseweg. 
Aan de overkant van de Annaschool lagen de nog herkenbare 
oprit, het verdere perceel en de bebouwing van de boerderij 
annex witbierbrouwerij van de familie Oomen.
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 NIEUWS  VAN

WIJKRAAD 
HEUSDENHOUT
Samen maken wij de wijk, Samen zijn wij 
Heusdenhout!

Afgelopen november is het nieuwe bestuur van de wijkraad 
Heusdenhout geïnstalleerd door de Algemene Leden 
Vergadering. Dit is voor het bestuur het startschot geweest 
voor het verdelen van posten binnen het bestuur en het 
maken van een nieuw driejarig beleidsplan voor de wijk. Met 
dit laatste zullen we na de zomervakantie starten. We willen 
hier graag wijkbewoners  bij betrekken voor thema’s als; 
Duurzaamheid en natuur, Wonen, Veiligheid en Ontspanning 
en ontmoeting. 

Wijkplan 

Samen met de gemeente Breda, Laurentius en 
WonenBreburg wordt er momenteel hard gewerkt aan een 
wijkplan. Dit wordt gedaan met verschillende inwoners 
uit Heusdenhout, zogenaamde wijkmakers. Deze  denken 
mee over de opgestelde vragenlijsten en het organiseren 
van thematafels. Het doel van het wijkplan is ervoor 
zorgen dat Heusdenhout een fijne wijk is en blijft om in te 
wonen, werken en om te bezoeken. Maar de wijkraad is 
ook betrokken geweest bij het plan ‘herinrichting voorplein 
winkelcentrum Heusdenhout’ en er zijn gesprekken gevoerd 
met diverse raadsleden en wethouders van de gemeente 
Breda over de problematieken in de wijk.

Balans

De wijk Heusdenhout kenmerkt zich door een mooie balans 
in diversiteit aan inwoners en haar groene dorpskarakter. Dit 
moet zo blijven. Als wijkraad  begrijpen wij dat de wereld om 
ons heen verandert en de wijk hierin moet meebewegen. Dit 
vertaald zich de komende jaren in het realiseren van heel wat 
grote projecten in de wijk, ten behoeve van de woonopgave 
in de stad en de mogelijke komst van een AZC. Dit brengt 
verschillende uitdagingen met zich mee op het gebied 
van voorzieningen, veiligheid en inwoners. Wij willen als 
wijkraad, ondanks deze ontwikkelingen, de balans houden 
die moet zorgen voor woongenot van alle inwoners in de wijk. 
Dit vraagt om aandacht en lobby bij de lokale politiek. 

Oproep

Naast de gemeente Breda als belangrijke betrokkene, zullen 
wij periodiek ook in gesprek gaan met de wijkagent, Boa’s, 
winkeliers, woningbouwverenigingen en maatschappelijke 
organisaties. Maar vooral met de inwoners van de wijk. Want 
samen maken wij de wijk. 
Langs deze weg doen wij dan ook een oproep aan alle 
inwoners  om lid te worden van de vereniging Wijkraad 
Heusdenhout en naar de wijkbijeenkomsten te komen en/
of een bijdrage te leveren op de thema’s. Want als wijkraad 
kunnen wij het niet alleen. Wij hebben de hulp van de 
inwoners van de wijk nodig om deze prachtige wijk door te 
geven aan de toekomst.

Toinke Visser
Voorzitter Wijkraad Heusdenhout
www.heusdenhout.nl

UPDATE

Meer informatie? 
https://www.heusdenhout.nl;
FB-pagina wijkraad Heusdenhout
voorzitterheusdenhout@ziggo.nl
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Maak vandaag 
nog een afspraak 
via 076 5720057!

Rug- of nekpijn? 
WIJ HELPEN U
SNEL VAN UW 
KLACHTEN AF



DRAAIBOOM 119   /   4817 WP,  BREDA  /   BREDAPT.NL   /   076-5873300

BredaPT trainingen:

PERSONAL TRAINING  

PERSONAL GROUP TRAINING (2-6 PERS) 

STRENGTH & CONDITIONING

E - GYM

OUTDOOR FITNESS   

PRE-HAB & RE-HAB PT

PRE & POSTNATALE FITNESS

 GA DE UITDAGING AAN!

BOEK JE GRATIS PROEFLESSEN OP BREDAPT.NL

 Ma  12.00-18.00 
 Di    09.00-18.00 
 Wo        09.00-18.00 
 Do       09.00-18.00 
 Vr 09.00-18.00 
 Za         09.00-16.00 

BISSCHOPHOEVE 24 
076-5810049 
WWW.KNIPENKNAPBREDA.NL 


